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Formula finala a pachetului de masuri fiscale ar putea fi gata luni dimineata

(consilier prezidential)

Formula finala a pachetului de masuri  fiscale ar putea fi gata luni dimineata, iar efectele desemnarii 

premierului se vor vedea în piata tot începând de luni, considera  consilierul prezidential, Dragos Anastasiu.

"Acum se discuta ultimele amanunte fata în fata, fiecare presedinte (de  partid, n.r.) cu celalalt si dupa aia o sa fie

împreuna. Aveti  variantele de pachet (de masuri fiscale, n.r.) pe masa. Cred ca mai  trebuie sa avem putina rabdare

si cel târziu luni dimineata vom avea  formula finala", a declarat acesta, vineri, la Digi24.

Consilierul presedintelui a precizat, în context, ca principala tinta  este evitarea unei retrogradari a României în

categoria tarilor  nerecomandate pentru investitii, iar pachetul fiscal trebuie sa fie  convingator pentru agentiile de

rating.

"Sunt convins ca vom avea patru partide, sunt convins ca vor ajunge la  un acord si va mai trebui cu siguranta sa

fim atenti la partenerii  nostri din afara, pentru ca prima tinta pe care o avem este sa nu fim  retrogradati si sa

ajungem la ceea ce se cheama gunoi (junk), pentru ca  asta ar fi cu adevarat o problema serioasa pentru România.

Deci, asta  este este primul obiectiv si asta va trebui cu discernamânt sa fie  evitat, printr-un pachet care sa tina

cont de toate opiniile, si ale  presedintelui, si ale partidelor, si sa fie si suficient de convingator  pentru cei care ne

clasifica, daca vreti asa, în zona de credibilitate",  a subliniat Anastasiu.

Acesta a precizat ca, desi public s-a discutat foarte mult despre TVA,  în grupurile de lucru s-a discutat în special

despre reducerea  cheltuielilor, despre o reprioritizare a investitiilor si despre multe  alte masuri de taxare si

ajustare, nu numai despre TVA.

"Vreau sa va spun, în primul rând, ca s-a discutat public mult despre  TVA, dar în grupurile de lucru s-a discutat

despre foarte multe alte  masuri, despre reducerea cheltuielilor, în special despre ele, si despre  reprioritizarea

investitiilor, si despre multe alte masuri de taxare si  ajustare, nu numai despre TVA. (...) Noi toti stim si ne-am

dori sa  avem ceva timp, sa nu marim taxele deloc si sa facem reduceri de risipa,  pentru ca în România e multa

risipa, în zona publica sunt multe  exagerari, sunt multe inechitati pe care le simtim, care ne-au revoltat  pe buna

dreptate, care au facut sa avem si rezultatele initiale de la  alegeri", a punctat sursa citata.

El a sustinut, însa, ca autoritatile se afla acum cu spatele la zid si  trebuie sa adopte masuri cu rezultate imediate,

iar cel mai simplu de  adoptat este masura cu privire la TVA. Anastasiu a precizat, însa, ca  discutiile se poarta în

ceea ce priveste cotele diferentiate de TVA.

"Oamenii sunt revoltati, pe buna dreptate, si ar fi bine sa avem ceva  timp sa lucram acolo. Nu avem suficient timp

si suntem cu spatele la  zid, deci trebuie sa venim si cu masuri care aduc imediat niste  rezultate si cea mai simplu

de adoptat masura este într-adevar TVA.  Vorbim si despre accize, daca vreti. Ele, odata puse, teoretic aduc mai 

multi bani la buget. Daca nu avem o alunecare spre evaziunea fiscala. Va  trebui sa vedem si sa fim atenti, de

exemplu, în turism. Eu sunt destul  de îngrijorat pentru ca, daca la HoReCa si la restaurante noi crestem  de la 9%

la 19% (TVA, n.r.) îmi este destul de teama. Nu vreau sa ma  plâng. Îmi este destul de teama ca vom avea multa

evaziune fiscala si ca  rezultatele nu vor fi cele matematice, dar va trebui sa vedem(...) în  secunda de fata vorbim

despre cotele de TVA si va trebui sa asteptam  rezultatele si sa vedem daca, poate prin luna octombrie, ele vor fi 

suficiente sau va trebui sa ne mai atingem de una sau de alta", a mai  spus consilierul prezidential.

Pe de alta parte, el a precizat ca nu stie sa se discute, la momentul  actual, despre o marire a cotei unice, o masura
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care ar afecta  impozitarea muncii.

De asemenea, Dragos Anastasiu a anuntat ca masurile nu se vor putea aplica înainte de 1 august.

El a amintit ca alte masuri discutate în aceste saptamâni vizeaza  dividendele, impozitul pe profit sau taxarea

proprietatilor private,  însa orice masuri în aceste directii se vor aplica de anul viitor.

Cât priveste desemnarea lui Ilie Bolojan pentru functia de  prim-ministru, consilierul prezidential crede ca acesta

este un premier  cu credibilitate, iar efectele acestei decizii se vor vedea înca de luni  pe piata.

"Este foarte bine ca avem un premier cu credibilitate, cunoscut pentru  fermitatea sa, cu un trecut care dovedeste

faptul ca de ce se apuca aia  face. Asta este extraordinar. E un punct mare pentru România si o sa  vedeti de luni

efectele pe piata. Dar nu e suficient. Mai trebuie sa  venim si cu un program, o data aliniat în interior, dar în acelasi

timp  si credibil pentru cei din afara, care ne finanteaza", a subliniat sursa  citata.

Presedintele Nicusor Dan l-a desemnat, vineri, pe liderul interimar al PNL, Ilie Bolojan, pentru functia de

prim-ministru.
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